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سخنگوی اقتصادی دولت دلیل افزایش تورم در 
ماه قبل را اختلال تولید گوشت قرمز و برخی اقلام 
دیگر اعلام کرد و گفت: این امر باعث شــد تورم 
خوراکی ها به بیش از چهار درصد در آذر برســد و 
هدف گذاری تورم در این ماه قدری نسبت به آنچه 
مدنظر بانک مرکزی بــود افزایش یابدکه برای 
حل این مشکل وزارت کشاورزی در تلاش است 
بخشی از این کسری و ناترازی را با واردات موقت 

برطرف کند.
احسان خاندوزی دیروز )سه شنبه( در ابتدای نشست خبری 
هفتگی با اشــاره به وضعیت شاخص های اقتصادی کشور در 
ماه های گذشته، اظهار کرد: کاهش نرخ تورم یک برنامه اصلی 
و در صدر پیگیری ها از بانک مرکزی و سایر دستگاه های موثر 
در افزایش قیمت هاست. سیاست های معطوف به کنترل تورم 
از جمله ایجاد ثبات در بازار ارز یا کاهش نرخ رشــد نقدینگی 
در 10 ماه گذشته به شکل مستمری در ستاد اقتصادی انجام 

شده است.
وی افزود: در آذرماه برخلاف رویه ماه های گذشته 0.7 درصد 
افزایش تورم را شاهد بودیم که این افزایش به دلیل مشکلات 
ثبت هزینه چند قلم کالای خاص بود که مشخصاً اختلال تولید 
گوشت قرمز و برخی اقلام دیگر باعث شد تورم خوراکی ها به 

بیش از چهار درصد در آذر برسد.
خاندوزی تاکید کرد: رشــد 4.1 درصد تورم خوارکی ها در آذر 
منجر شد هدف گذاری تورم در این ماه قدری نسبت به آنچه 
مدنظر بانک مرکزی بود افزایش یابد. برای حل این مشــکل 
وزارت جهاد کشاورزی تلاش کرده تا بخشی از این کسری و 
ناترازی را با واردات موقت برطرف کند. ماهانه 6000 تن گوشت 
گرم و حدود 8000 تن گوشــت منجمد برای تأمین بازار وارد 

می شود.
وزیــر اقتصاد با بیان اینکه نرخ بیکاری در پاییز امســال به 
7.6درصد کاهش یافته است، اظهار کرد: این تقریباً کمترین نرخ 
بیکاری در دو دهه گذشته است. همزمان با این نرخ، مشارکت 
هم نیم واحد درصد افزایش یافته که علامت خوبی اســت. 
بیــکاری فارغ التحصیلان به 11.5 درصد کاهش یافت که در 

پاییز سال گذشته 12.5 درصد بود.
خاندوزی ادامه داد: اشــتغال ناقص هم به 8.1 درصد کاهش 
یافته است که در پاییز سال گذشته 9.5 درصد بود. در شاخص 
رشــد اقتصادی بر اساس آمار بانک مرکزی در نیمه اول سال 
جاری 4.7 درصدی بوده اســت که با وجود رشد سه درصدی 
سال گذشته، حفظ نرخ رشد در شش ماهه سال جاری نشانگر 
این است که مسیرهای ایجاد ارزش افزوده و تولید در بخش های 

کشور در نیمه اول امسال بهتر از سال قبل است.
سخنگوی اقتصادی دولت با بیان اینکه رشد اقتصادی بدون 
احتساب نفت 3.6 درصد بوده و یک درصد از رشد 2.6 درصدی 
نیمه اول سال گذشته بیشتر است، تاکید کرد: در زیرمجموعه های 
صنایع و معادن رشد اقتصادی شش ماهه امسال 3.8 درصد، 
خدمات 4.2 درصد اســت. نرخ رشد با نفت و بدون نفت روند 
رو به رشد شش ماهه نخست سال قبل را ادامه داده و برخلاف 
ادعاها، چون این رشد همراه با کاهش بیکاری و افزایش اشتغال 
کشــور است رشد باکیفیتی است و فقط بخش هایی که حائز 
درآمد هستند بدون ایجاد اشتغال، رشد نکرده اند بلکه همزمان 

با رشد اقتصادی تعداد شاغلان هم افزایش یافته است.وی با 
تاکید بر اینکه حرکت اقتصاد در مسیر ثبات و پیش بینی پذیری 
تداوم دارد، گفت: دولت سیزدهم از ابتدای فعالیت خود تلاش 
کرده با ایجاد انضباط مالی در بخش های مختلف و کنترل نرخ 
بازار ارز، رشــد تورم را مهار و فضای اقتصادی کشور را برای 
فعالان اقتصادی پیش بینی پذیر کند تا امکان رشد مستمر در 

بخش های مختلف فراهم شود.
سخنگوی اقتصادی دولت با بیان اینکه تورم در مسیر بلندمدت 
کاهشی است، اظهار کرد: در زمینه کسری بازار گوشت هم که 
پیش از این به آن اشاره شده، پیش بینی وزارت جهاد کشاورزی 
این است که با اقداماتی، بازار گوشت را تا بهار به تعادل برساند. 
بنابراین ممکن است برخی اجزا در کوتاه مدت رشد کنند اما این 
رشد مقطعی تورم، ناشــی از سیاست های پولی و مالی دولت 
نیست. وزیر اقتصاد با بیان اینکه امروز از دام سرمایه گذاری منفی 
و صفر دهه 90 عبور کرده ایم، یادآور شد: تشکیل سرمایه ثابت 
ناخالص بنا بر آمار بانک مرکزی در نیمه اول سال 4.5 درصد 
رشد داشته است و ادامه روند سال 1401 را در سال جاری شاهد 
هستیم. در دهه 90 تشکیل سرمایه ثابت ناخالص کشور منفی 
47 درصد بود. امیدواریم این روند بهبود با با سرعت بیشتری 

پیش رود.
وی با اشــاره به گزارش خزانه داری کل کشور از تخصیص 
پروژه های عمرانی در 9 ماهه سال جاری، اظهار کرد: پایان آذر 
امسال 130 هزار میلیارد تومان بودجه عمرانی تخصیص یافته 
که نســبت به مدت مشابه سال قبل، دقیقاً 55 درصد افزایش 
داشته است و 87 هزار میلیارد تومان از مبلغ یادشده هم در دو ماه 

اخیر تخصیص یافته است.خاندوزی در پاسخ به پرسشی درباره 
وضعیت اعلام نرخ تضمینی خرید گندم، گفت: اصل خواسته 
کشاورزان کاملا به حق است که باید نرخ خرید در موعد قانونی 
انجام شود. براساس قانون از سال گذشته نرخ گذاری از سوی 
شورای قیمت گذاری انجام می شود. رایزنی های نهایی هم در 
این زمینه از ســوی وزیر جهاد کشاورزی انجام شده و تا پایان 

هفته آینده قطعاً از سوی جهاد کشاورزی نرخ اعلام می شود.
سخنگوی اقتصادی دولت در پاسخ به پرسشی درباره افزایش 
تعرفه اینترنت، یادآور شــد:قبل از اعلام تغییر نرخ ها، وزارت 
ارتباطات با اپراتورها درباره اینکه چه بسته هایی شامل افزایش 
تعرفه می شود و تا چه میزان امکان افزایش قیمت ها وجود دارد، 
توافقات لازم را انجام داده اســت. حتما نظارت پسینی پس از 
ابلاغ نرخ های جدید انجام خواهد شد. مردم هم هرجا فراتر از 
نرخ اعلام شده، موردی دیدند تخلفات را از طریق سامانه 195 و 
سایر سامانه ها گزارش کنند. دولت درباره تخلفات اپراتورها خارج 
از توافق صورت گرفته هیچگونه کوتاهی و مسامحه ای نخواهد 

داشت.
وزیر اقتصاد در پاسخ به پرسشی درباره انضباط بانکی، تاکید 
کرد: این امر از موضوعات تاکیدی رئیس جمهوری است و دو 
موسسه مالی ناتراز تعیین تکلیف شده اند و یک موسسه دیگر 
نیز تا پایان ســال تعیین تکلیف خواهد شد. برنامه برای حل 
ناترازی های چند موسسه باقیمانده - که برنامه مکتوب آن از 
سوی بانک مرکزی به خود این موسسات اعلام شده است - 
یا تعیین تکلیف موسساتی که حاضر نمی شوند به برنامه رفع 
ناترازی خود تن دهند، در ماه های آینده از سوی بانک مرکزی 

اعلام می شود. خاندوزی ادامه داد: امیدواریم طبق ابلاغیه 11 
آذرماه رئیس جمهــوری که همان قانون جدید بانک مرکزی 
مصوب مجلس شــورای اسلامی است و اختیارات ویژه ای به 
بانک مرکزی می دهد که شــامل فصلــی اختصاصی درباره 
موسسات ناتراز و چگونگی مواجهه با آن می شود، چه امسال 
و چه سال آینده شاهد باشیم مسئله موسسات ناتراز در اقتصاد 

کشور تعیین تکلیف شود.
سخنگوی اقتصادی دولت در پاسخ به پرسشی درباره ابهامات 
ایجادشده نســبت به مالیات طلافروشان، تصریح کرد: هیچ 
مالیات جدیدی و هیچ نرخ جدیدی بــرای مالیات، چه برای 
طلافروشان و چه اصناف دیگر، وضع نشده است. حتی مسئله 
الزام به ثبت موجودی طلا که در سامانه جامع تجارت تدارک 
دیده شده، سه ماه فرصت داده شد که اگر آمادگی وجود ندارد 

این آمادگی مهیا شود.
وزیر اقتصاد یادآور شد: تنها اتفاقی که شاهد هستیم این است 
که دولت اجرای قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان 
را از اول دی برای گروه هایی که به سامانه ملحق نشده بودند، 
آغاز کرده است. تا پیش از این تاریخ، بخش هایی از شرکت های 
دولتی بزرگ و شرکت های بورسی فراخوان شده بودند و فاکتور 
الکترونیکی خود را در ســامانه مودیان درج می کردند. از اول 
دی ماه باید صنف طلافروشان و البته سایر اصنافی که درآمدشان 
بالاتر از 18 میلیارد تومان است نیز صدور فاکتور الکترونیکی را 

در سامانه ثبت کنند.
خاندوزی با بیان اینکه امیدوارم حواشی اخیر ناشی از بدفهمی 
باشد و غرض دیگری پشــت کار نباشد، تصریح کرد: قانون 

پایانه های فروشــگاهی و ســامانه مودیان به دلیل شفافیت 
مبادلاتی که در اقتصاد ایجاد می کند، جلوی بسیاری از تخلفات 
و فاکتورهای جعلی را می گیرد و با فاکتورهای صوری، قاچاق و 
فرار مالیاتی مقابله می کند، کمک موثری است تا در سال های 
آینده بدون نیاز به کاغذ باشیم و هر سه ماه از مودیان مالیاتی 
اسناد و مستندات مطالبات کنیم، این مستندات به شکل برخط 

در سامانه های هوشمند مشاهده شود.
وی همچنیــن اعلام کرد: در مورد صنف طلا افرادی که در 
این صنف فعالیت دارند اعلام کرده اند که حتما به قانون تمکین 
خواهند کرد، سهم بسیار کمی از مودیان بزرگ مالیاتی هستند. 
در سال گذشته حدود 34 درصد از فعالان صنف طلا مشمول 
مالیات صفر شدند و حدود 20 درصد نیز مالیات سالانه آنان بین 
0 تا 5 میلیون تومان بوده اســت؛ حدود 20 درصد بین 5 تا 15 
میلیون مالیات سالانه داشته اند و 16 درصد نیز بین 15 تا 30 
میلیون تومان در یکسال مالیات داده اند و فقط 10 درصد بیش از 

30 میلیون تومان مالیات پرداخت کردند.
سخنگوی اقتصادی دولت با اشاره به افزایش میزان وصولی 
درآمد نفت در 9 ماهه امسال به 23 درصد نسبت به سال گذشته، 
اظهار کرد: همچنین میزان ارز در دسترس بانک مرکزی امسال 
افزایش یافته اســت. گشایش در پول های بلوکه شده در سال 
گذشته و اقدامات دیگر این امکان را به بانک مرکزی می دهد 
که کاهش قیمت جهانی نفت را جبران کند. حتی درباره برخی از 
ازرهای خاص در ماه، شاهد پیشی گرفتن میزان عرضه به میزان 

خرید بود و چشم انداز مدیریت بازار ارز چشم انداز باثباتی است.
وزیر اقتصاد در پاســخ به پرسشــی درباره وضعیت واردات 
خودروهای کارکرده، تاکید کرد: اساسا تنظیم مقداری واردات 
کشور از ابتدای امسال براساس ضوابطی پیش می رود که بازار 
ارز تحت کنترل بانک مرکزی باشد، اقدام درستی است اما اینکه 
چرا آیین نامه واردات خودروهای کارکرده به سرانجام نرسیده 
است به مقدماتی از جمله اصلاح آیین نامه وارادات خودروهای 
نو نیاز دارد. اصلاحات آیین نامه واردات خودروهای نو در همین 
هفته در هیئت دولت مطرح شد و به تبع آن آیین نامه واردات 
خودروهای کارکرده در روزها و هفته های آینده در دستور کار 
هیئت دولت قرار خواهد گرفت و به محض آنکه مصوب شود 

جزئیات آن اعلام می شود.
وی در بخش دیگری از این نشســت خبری با اشاره به تیتر 
رسانه ای که اقدامات دولت را »پوپولیستی« خوانده بود، اظهار 
کرد: آیا دولتی که در سال اول کار خود اقدام به حذف ارز 4200 
تومانی می کند به دنبال حرکات پوپولیستی است؟ دولتی که به 
پیشواز برنامه قاطع و برخورد بدون اغماض با موسسات مالی و 
اعتباری ناتراز رفته و در عین حال به دنبال رفع ناترازی بانک ها 
و تجمیع حساب های دولت و خاتمه دادن به بی انضباطی هاست، 

اقدامات پوپولیستی انجام داده است؟
خاندوزی ادامه داد: مســئله بی انضباطــی در کارتخوان ها و 
شناسایی بی ســابقه فرارهای مالیاتی که در تاریخ دولت های 
گذشته سابقه نداشته و از ســوی دولت سیزدهم انجام شده، 
مصداق کار پوپولیستی است؟ دولت سیزدهم مجموعه اقداماتی 
تا امروز انجام داده که آرزوی دیرینه دوستانی بود که امروز دولت 
را به چنین عناوینی متهم می کنند. تاکید رئیس جمهوری نیز این 
است که کار خوب به اسم هر کسی که می خواهد، تمام شود، 
در هرحال ما مسئول برطرف کردن نقاط ضعف گذشته هستیم.

سخنگوی اقتصادی دولت اعلام کرد

تورم در مسیر بلندمدت کاهشی است

اخبار کوتاه 

رییس اتحادیه تولیدکنندگان گل و گیاه تهران گفت: روزهای 

قبل نوســاناتی در بازار اتفاق افتاد که به کمک تولیدکنندگان و 
فروشندگان این نوسان کنترل و قیمت ها شکسته شد.

غلامحسین سلطان محمدی، با بیان اینکه هیچ کمبودی در گل وگیاه وجود 
ندارد، اظهار کرد: امسال قیمت گل نسبت به سال قبل افزایشی نداشته است 

و فراوانی گل و گیاه داریم.

وی افزود: روزهای قبل نوساناتی در بازار اتفاق افتاد که به کمک تولیدکنندگان 
و فروشندگان این نوسان کنترل و قیمت ها شکسته شد.

رییس اتحادیه تولید کنندگان گل و گیاه تهران اضافه کرد: در حال حاضر قیمت 
عمده هر دسته  داودی 30 هزار تومان، رز ایرانی قرمز شاخه ای 30 هزار تومان، 

رز هلندی 50 تا 70 هزار تومان و گلایل نیز شاخه ای 20 هزار تومان است.

وی تصریح کرد: دیروز قیمت گل نسبت به یکی دو روز گذشته 40 تا 50 درصد 
کاهش داشته است.سلطان محمدی افزود: مغازه داران نیز باید کمک کنند و سود 
خود را کاهش دهند تا گل با قیمت متعادل تر و مناســب تری در این روزها به 
دست مردم برسد.وی در پایان گفت: این قول را خواهیم داد که در روزهای اخیر 

قیمت گل را متناسب با بازار نگه داریم.

قیمت گل در بازار 
شکسته شد

 منع ثبت درخواست متقاضیان پروانه کسب
 در اتحادیه ها برداشته شد

رئیس اتاق اصنــاف ایران از رفع ممنوعیت 
اتحادیه ها برای ثبت حضوری درخواســت 

متقاضیان پروانه کسب خبر داد.
به گزارش اتــاق اصناف ایران، »مجتبی صفایی« در 
نشست هم اندیشی رئیس و اعضای هیأت رئیسه اتاق 
اصناف ایران با روسای اتاق های اصناف مراکز استان ها، 
خاطرنشان کرد: پس از مطرح شدن مطالبی درباره منع 
اتحادیه ها برای ثبت درخواســت متقاضیان پروانه های 

کسب و سپردن این کار به کافی نت ها، چالش هایی در این زمینه ایجاد شد.
وی درباره تبعات اجرای این تصمیم، گفت: گزارش های میدانی ما در تهران نشــان داد که 
کافی نت ها برای ثبت درخواست پروانه کسب، مبالغ قابل توجهی از متقاضیان دریافت کرده اند. 
این در حالی است که وجود کمیســیون نظارت و هیأت عالی نظارت مانع از رخ دادن چنین 

تخلفاتی در اتحادیه ها می شد.
رئیس اتاق اصناف ایران تاکید کرد: با توجه به این آسیب ها، رایزنی ها و پیگیری های مجدانه ای 
برای همکاری اتحادیه ها و اتاق های اصناف برای ثبت نام و امکان درخواست صدور و تمدید 

مجوز متقاضیان در دستور کار اتاق اصناف ایران قرار گرفت.
وی بیان داشــت: امروز با موافقت معاونت دفتر خدمات عمومــی وزارت صمت، منع ثبت 
درخواست ها در درگاه ملی مجوزها از طریق اتحادیه ها، برداشته شد. همچنین پیشنهاد داریم تا 
این کار در قالب خدمات غیر موظف اتحادیه ها به کمیسیون نظارت برود تا متقاضیان برای ثبت 

درخواست مبلغی را به عنوان کمک به اتحادیه ها پرداخت کنند.
صفایی با اشــاره به ارجاع پرونده های کارشناسی خسارت خودرو توسط نیروی انتظامی به 
اتاق هــای اصناف، گفت: افرادی که در اتحادیه ها به عنوان کارشــناس حضور دارند، با وجود 
اختصاص وقت، هزینه رفت و آمد و بررسی کارشناسی خودروها، هیچ درصدی از مبالغ جرائم به 
آنان تعلق نمی گیرد که این روند باید اصلاح شود. ما می توانیم این موضوع را در قالب یک طرح 

به عنوان خدمات غیر موظف مطرح کنیم.
رئیس اتاق اصناف مرکز استان آذربایجان غربی در این جلسه با اشاره تفاهم نامه امضا شده بین 
اتاق اصناف ایران و وزارت جهاد کشــاورزی، گفت: مسوولان استانی وزارت جهاد کشاورزی، 
متعهد به انجام مفاد بند 11 این تفاهمنامه نیستند و تجهیزات مورد نیاز را در اختیار اتاق اصناف 

ایران قرار نمی دهند.
»مجید محبی« در ادامه به تشکیل کنسرسیوم صادراتی برای اصناف استان آذربایجان غربی 
در اتاق اصناف شهرستان ارومیه اشاره کرد و افزود: ایجاد کنسرسیوم صادراتی چاپ و بسته بندی 
و طلا و جواهر در اتاق اصناف ارومیه می تواند تجربه موفقی برای ما و الگوی مناســبی برای 

اتاق های اصناف سایر استان ها باشد.
وی، مشوق های صادراتی را از جمله ابزارهای مهم برای تشویق اصناف به صادرات عنوان کرد 
و ادامه داد: اتاق های بازرگانی همواره مشوق هایی را با هدف تشویق بازرگانان به صادرات بیشتر 
ارائه می دهند، این در حالی است که اتاق های اصناف هیچگونه ابزار تشویقی برای صنوف در 

نظر نگرفته اند.
رئیس اتاق اصناف مرکز اســتان گیلان نیز در ادامه این نشست به موضوع عدم دسترسی 
اتاق های اصناف و اتحادیه ها به اطلاعات و آمار صنفی اشاره کرد و گفت: با وجود درخواست 
اتاق های اصناف مبنی بر دسترسی به آمار و اطلاعات صنفی، تاکنون هیچ اقدامی در این زمینه 

انجام نشده است.
»علیرضا تهیدست« ادامه داد: یکی دیگر از چالش هایی که اصناف با آن مواجه هستند، موضوع 
نامه های مربوط به درخواست مساعدت است. در واقع نامه هایی که برای فک پلمب یا عدم پلمب 
یک واحد صنفی از سوی اتاق های اصناف نوشته می شود، به دلیل اینکه اسامی افراد برای اداره 

اماکن قابل رویت نیست، ترتیب اثر داده نمی شود.
رئیس اتاق اصناف مرکز استان چهارمحال و بختیاری نیز در ادامه گفت: سامانه نوین اصناف 
چالش هایی را برای افرادی که درخواســت دریافت پروانه کســب دارند، ایجاد کرده است که 

امیدواریم با کمک مسوولان اتاق اصناف ایران برطرف شود.
»محمود حبیبیان« با اشــاره به اهمیت آموزش در اتاق های اصناف، افزود: آموزش یکی از 
راه های موفقیت عملکردی اتاق های اصناف اســت. در این زمینه اتاق های بازرگانی عملکرد 
موفقی داشته اند و ما نیز باید همانند اتاق های بازرگانی، در این حوزه با قوت بیشتری ورود پیدا 
کنیم.این نشســت با حضور »سید امیر سیاح« رئیس مرکز بهبود کسب و کار وزارت اقتصاد، 
»غلامعلی مهدوی« دبیر هیأت عالی نظارت بر سازمان های صنفی کشور و »ابوالفضل کردی« 

معاون دفتر خدمات عمومی وزارت صمت برگزار شد.

 واردات بدون محدودیت دام زنده
 توسط مرزنشینان مجاز شد

دفتر مقررات صــادرات و واردات وزارت صمت، واردات دام زنده توســط 
شرکت های تعاونی مرزنشینان را بدون محدودیت مجاز اعلام کرد.

در متن نامه مدیر کل دفتر مقررات صادرات و واردات وزارت صمت به مدیر کل دفتر واردات 
گمرک آمده است:

بر اساس تصمیمات اخذ شده در جلسه تاریخ 18 آذر 1402 کارگروه ماده 12 قانون ساماندهی 
مبادلات مرزی، واردات دام زنده توسط شرکت های تعاونی مرزنشینان کلیه استان های مرزی 
طبق سهمیه تخصیصی مجاز بوده و میزان آن بدون محدودیت تعیین گردیده است. خواهشمند 

است دستور فرمایید مراتب به گمرکات اجرایی ذی ربط ابلاغ گردد.

اینفوگراف

معــاون حمل و نقل وزیر راه و شهرســازی از تصویب 
مکان های ســاخت مراکز لجســتیک در استان های 
خراسان رضوی، فارس )جهرم( و یزد )اردکان( خبر داد 

و آن را گامی موثر در توسعه کشور دانست.
به گزارش وزارت راه و شهرسازی، »شهریار افندی زاده« اظهار داشت: 
در دوازدهمین جلسه ستاد مراکز لجستیک کشور، با حضور اعضای 
این ستاد و مقام های استانی استان های خراسان رضوی، اصفهان، فارس 
و یزد، مکان های پیشنهادی احداث مراکز لجستیک مشهد، جهرم و 
اردکان تایید و گام های موثر و عملیاتی برای تسریع در راه اندازی مرکز 
لجستیک اصفهان تعریف شد.دبیر ستاد مراکز لجستیک کشور، گزارش 
جلسه ستاد را با تأکید بر اهمیت مراکز لجستیک به عنوان محرک های 
توسعه و ترانزیت کشور تشریح کرد و گفت: این نشست با مرور اقدامات 
اجرایی احداث مرکز لجستیک اصفهان برای پیشبرد هرچه سریع تر این 
مرکز و تایید مکان های پیشنهادی مراکز لجستیک مشهد، اردکان و 
جهرم، با حضور اعضای ستاد و مقام های استانی برگزار شد.معاون حمل 
و نقل وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: در این جلسه، مکان یابی دهکده 
لجستیک مشهد که از سال 1398 مطرح شده و چندین سال متوقف 
مانده بود، با پیگیری مستمر وزارت راه و شهرسازی در دولت سیزدهم 
با همکاری استانداری خراسان رضوی به نتیجه رسید.وی توضیح داد: در 
این راستا، براساس مطالعات انجام شده، نیاز به 250 هکتار زمین برای 
ساخت این مرکز مشخص شد و مکان ایستگاه راه آهن شهید مطهری 
که یکی از ایستگاه های مهم تبادلی محور شمال-جنوب و شرق به 
غرب ریلی کشور است، با امکان الحاق 105 هکتار از اراضی مجاور که 
استانداری خراسان رضوی فرصت آن را فراهم خواهد کرد به عنوان نقطه 
بهینه برای ایجاد دهکده لجستیک استان تایید شد.افندی زاده افزود: 
طبق گزارش ارائه شده از سوی استانداری اصفهان در جلسه، مراحل 
تعیین و تایید سرمایه گذار، صدور موافقت نامه اصولی و اخذ استعلامات 
از مراجع استانی برای ایجاد دهکده لجستیک اصفهان در حال انجام 
است و فرآیند تخصیص زمین و اخذ مجوزات ساخت و ساز در دستور 
کار قرار دارد. وی ابراز امیدواری کرد با حمایت انجام شده از سوی ستاد 

مراکز لجستیک در سطح ملی و همکاری مرکز ملی پایش مطالعات 
و بهبود محیط کسب و کار وزارت امور اقتصادی و دارایی در راستای 
صدور مجوزهای لازم، مراحل اجرایی به سرعت پیگیری شوند.معاون 
حمل ونقل وزیر راه و شهرســازی افزود: به منظور اجرای سند آمایش 
مراکز لجستیک کشور، موقعیت جغرافیایی پهنه جهرم به عنوان یکی 
از مراکز مورد تأیید این سند مورد بررسی قرار گرفت.وی گفت: بر اساس 
گزارش مشاور شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران، منطقه ویژه 
اقتصادی جهرم واقع در جاده شیراز- جهرم، نزدیک به 30 کیلومتری 
جهرم، به عنوان مکان بهینه تصویب قرار گرفت.افندی زاده بیان داشت: 
در پایان، سه گزینه منتخب برای مرکز لجستیک اردکان توسط مشاور 
معرفی و با استفاده از روش ارزیابی کمی و کیفی و تحلیل اقتصادی 
انجام شده، گزینه منتخب معرفی شده از ســوی سازمان راهداری و 
حمل ونقل جاده ای که هم جوار با خط آهن و در فاصله 1.5 کیلومتری از 
جاده اصلی است، تصویب و مقرر شد مساحت 50 هکتار با تایید شورای 
برنامه ریزی استان برای شروع عملیات فاز نخست ساخت در دستور کار 
قرار گیرد.دبیر ستاد مراکز لجستیک کشور در پایان اظهار داشت: نگاه 
ویژه دولت به موضوع لجستیک و ترانزیت در چارچوب برنامه توسعه 
هفتم، سبب شده تا ستاد از همه ظرفیت های استانی به منظور تقویت 
هم افزایی ملی و همکاری فرابخشــی دستگاه های ذی ربط استفاده 
کند. این تدابیر باعث می شود تا جنبه های عملیاتی در ستاد به شکلی 

چشم گیرتر نمایان شود.

رییس مرکز ملی بهبود محیط کسب و کار گفت: تبدیل 
پروانه های کاغذی به شناسه یکتا بهترین راهکار برای 

شناسایی واحدهای صنفی غیرمجاز است.
به گزارش دبیرخانه مرکز ملی بهبود محیط کسب و کار؛ امیر سیاح 
در نشست با رؤسای اتاق های اصناف سراسر کشور اظهار کرد: بررسی 
روند صدور مجوزهای صنفی، خانگی و دستگاهی نشان می دهد که 
روند صدور مجوزهای صنفی نسبت به سایر مجوزها سریع تر صادر 

شده است.
وی با اشــاره به تمکین اصنــاف از قانون برای صــدور و تمدید 
الکترونیکی پروانه های کسب افزود: بر اساس تمهیدات اندیشیده شده 
از این پس ثبت درخواســت صدور مجوز در صورت تمایل متقاضی 
می تواند از طریق اتحادیه ها انجام شود و محدودیت و ممنوعیتی در 
این زمینه وجود ندارد. چنانچه متقاضی مجوز بخواهد این امکان وجود 
دارد که ثبت درخواست از طریق اتحادیه انجام شود ولی در این فرآیند 

الزامی وجود ندارد.
سیاح ادامه داد: در حال حاضر سه میلیون پروانه کسب غیر الکترونیکی 
وجــود دارد. بدون تردید ثبت الکترونیکــی این پروانه ها می تواند به 
شناسایی آن دسته از افرادی که به صورت زیرزمینی فعالیت اقتصادی 

می کنند، کمک کند.
رئیس مرکز ملی بهبود محیط کسب و کار تصریح کرد: تا پایان سال 
جاری باید تمامی پروانه های کسب، الکترونیکی شود زیرا از ابتدای 

ســال 1403 به صاحبان پروانه های کسب کاغذی خدمات دولتی از 
جمله تسهیلات ارائه نمی شود.

این مقام با اشــاره به اهمیت ثبت پروانه های کاغذی در درگاه ملی 
مجوزها و تبدیل آن به شناسه یکتا خاطرنشان کرد: مرکز ملی بهبود 
محیط کسب و کار به منظور تسهیل فرآیند تبدیل مجوز قدیمی به 
شناسه یکتا برای صاحبان پروانه کسب می تواند با همکاری اتاق های 
اصناف و اتحادیه ها نسبت به دایر کردن میز خدمت در مراکز تجاری، 

مصلی نماز جمعه و مساجد اقدام نماید.
وی یادآور شد: فرآیند تبدیل مجوز کاغذی به شناسه یکتا حداکثر به 5 
دقیقه زمان نیاز دارد. صاحبان پروانه با ارائه کد ملی، شماره تلفن همراه، 
کد ارائه شده در پشت کارت ملی و کد صنفی به متولیان میز خدمت 
به سهولت می توانند شناسه یکتا دریافت کنند. سیاح با اشاره به اهمیت 
ثبت و صدور الکترونیکی مجوزها در مقابله با اقتصاد زیرزمینی یادآور 
شد: تبدیل مجوزهای کاغذی به شناسه یکتا از سوی واحدهای صنفی 
دارای مجوز بهترین راهکار برای شناسایی فعالان صنفی فاقد مجوز 
است که با ورود بانک ها برای مسدود کردن حساب های غیرتجاری 
این افراد به سهولت شناسایی می شوند.با شناسایی واحدهای فاقد پروانه 

کسب آنها ناچار به دریافت پروانه کسب می شوند.
رئیس مرکز ملی بهبود محیط کسب و کار تاکید کرد: با حذف تکیه 
دولت به درآمدهای نفتی در بودجه، ما باید هر کاری لازم است انجام 
دهیم تا فعالان اقتصادی سود بیشتری کسب کرده و بتوانند نیروهای 
بیشتری استخدام کنند و دولت بتواند به کارکنانش حقوق بپردازد. بر 
این اساس درخواست های فعالان اقتصادی ازجمله اتفاق های اصناف 
را دریافت و پیگیری می کنیم تا با خیال راحت به تولید و کسب حلال 

مشغول باشند و در این مسیر هرچه بیشتر موفق شوند.
وی ادامه داد: ازجمله برای حل معضل فروشگاه های زنجیره ای بزرگ 
که در رقابت پذیری بازار اثر منفی می گذارند، با شورای رقابت مکاتبه 
کرده ایم. اگر مشخص شود این فروشگاه ها توسط بانک ها حمایت 
می شوند از طریق وزارت اقتصاد تمامی بانک ها را از همکاری با آنها 

منع می کنیم تا آسیبی به فعالیت های صنفی وارد نشود.

 ساخت  مراکز لجستیک 
در سه استان ها تصویب شد

 تبدیل مجوزهای قدیمی به شناسه یکتا 
برای شناسایی واحدهای بدون مجوز

معاون وزیر راه و شهرسازی  بر تجمیع پلاک های فرسوده برای کاهش بناهای لرزان 
در بافت های فرســوده تاکید کرد و گفت: باتوجه به اینکه میدان کار در دست بخش 
خصوصی و مالکیت از آن مردم است، راهبرد ما مردمی سازی با تدوین بسته تشویقی 

موثر و رفع موانع کار است.
به گزارش وزارت راه و شهرسازی، »محمد آیینی« در نشست تخصصی وبیناری با رابطان حوزه عمران ، 
مســکن و بهسازی ستاد توانمندسازی اجتماع محور 2 هزار و 20 محله کشور اظهار داشت: 2 میلیون و 
700هزار واحد مسکن ناپایدار در محلات هدف بازآفرینی شهری شناسایی شده است و ما چاره ای نداریم 
جز اینکه به نوسازی بناهای فرسوده در محلات هدف بازآفرینی شهری سرعت ببخشیم.مدیرعامل شرکت 

بازآفرینی شهری ایران با اشاره به زلزله بم و مقایسه آن با زلزله در سه استان ترکیه، گفت: زلزله اخیر در ترکیه 
از نظر بزرگی و سطح وقوع حادثه از زلزله شهر بم بسیار بیشتر بود، اما آمار تلفات آن به تلخی حادثه شهر بم 
نبود. واقعیت این است که اگر ترکیه برنامه های مقاوم سازی و نوسازی واحد های فرسوده خود را به درستی 
اجرا نمی کرد شاهد فاجعه مرگبار در این کشور بودیم.آیینی با بیان اینکه تجمیع پلاک های فرسوده به عنوان 
جهاد اصلی در حوزه بازآفرینی شهری به شمار می آید، گفت: تسهیلگران و حلقه های میانی باید بتوانند با ابتکار 
و خلاقیت، ساکنان بناهای فرسوده را متقاعد کنند که بزرگترین تصمیم زندگی خود را بگیرند و از بناهای 
لرزان و ناپایدار خارج شوند و زمینه مشارکت آنان را با سازندگان، سرمایه گذاران و توسعه گران فراهم کنند.
وی با یادآوری اینکه دولت و شهرداری ها در حوزه بازآفرینی شهری نقش تسهیلگری و حمایتی دارند، گفت: 

با توجه به اینکه میدان کار در دست بخش خصوصی و مالکیت از آن مردم است، راهبرد ما مردمی سازی 
با تدوین بسته تشویقی موثر و رفع موانع کار است.آیینی با اشاره به اینکه اجرای بسته های تشویقی نقش 
مهمی در نوسازی بافت های فرسوده دارد، بیان داشت: در شهرهای که بسته های تشویقی را اجرایی کردند، 
رشد نزدیک به 300 درصدی صدور پروانه ها را شاهد هستیم.وی با بیان اینکه آگاهی بخشی و اطلاع رسانی 
به مردم در حوزه بازآفرینی شهری بسیار مهم است، افزود: شتاب بخشی و جهش در نوسازی بناهای ناپایدار 

زمانی اتفاق می افتد که مردم از حق و حقوق خود، نسبت به نوسازی ملک شان آگاهی کامل پیدا کنند.
معاون وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد: این امر می تواند با کمک رسانه های دیداری و شنیداری، گروه های 

جهادی، اعضای بسیج، دفاتر تسهیلگری در سطح محلات و معتمدین محله انجام شود.

تجمیع پلاک ها، راهکار کاهش بناهای لرزان در بافت های فرسوده شهری است 

معاون صنایع عمومی وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: 
مصادیقی که درباره مافیای دارو وجود دارد صرفا ادعا نیست 
بلکه برای برخی از آن ها پرونده هایی در قوه قضائیه تشکیل 

شده و موضوع موثق است.
محمد مهدی برادران اظهار داشــت: باند هایی در داخل و خارج از کشور 
برخلاف مصالح ملی در حوزه دارو فعال هستند و اقداماتی را انجام داده اند، 

به طوری که امروز حتی یک سریال تلویزیونی برمبنای پرونده های موجود 
ساخته شده است.معاون وزیر صمت اظهار داشت: این افراد در برخی موارد 
با ترویج واردات بی رویه و فشار بر مصرف کننده نهایی به دنبال منافع خود 

هستند و باید آن ها را از صنعت داروسازی جدا کرد.
 برادران افزود: دســتگاه های نظارتی پرونده هایی را بصورت شــفاف در 
خصوص مافیای دارو ارائه کرده اند و نمی توان آن را انکار کرد، اصل نظارت 

به عهده سازمان غذا و دارو است و ما هم خواهان تشدید نظارت ها بودیم، 
البته همین تشــدید نظارت ها هم منجر به اعتراض برخی از افراد در این 

صنعت شده است و با انکار موضوع تلاش دارند از نظارت ها بکاهند.
معاون صنایع عمومی وزارت صمت گفت: در ســال های گذشته ردپای 
مافیای دارو را مشاهده کرده ایم و حتی به برخی از فعالان این صنعت که 

منکر مافیا بودند گفتم اگر شک دارید در آینه نگاهی بندازید تا ببینید.

معاون وزیر صمت مطرح کرد

مافیای دارو ادعا نیست؛ موثق است


